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Milí sousedé,

máme za sebou Vánoce a vstup 
do nového roku a věřím, že jste si 
toto období užili s přáteli i v kruhu 
rodinném. Doufám, že vánoční náladě 
přispělo i nové vánoční osvětlení  
a ozdoby na našem krásném 
vánočním stromě. Mnohým z Vás, 
které jsem měla možnost potkávat  
na adventních akcích, se osvětlení 
líbilo. Máme z toho radost  
a na příští Vánoce připravíme zase 
pár překvapení. 
Ráda bych Vám touto cestou 
poděkovala za Vaši štědrost při sbírce 
vánočních dárků pro naše seniory. 
Už podruhé jsme měli možnost 
obdarovat naše nejstarší spoluobčany 
a v této milé tradici budeme pokračovat 
i v příštích letech. Mé velké poděkování 
patří i žákům základní školy,  
kteří nám pomohli napsat pohlednice 
pro naše seniory. Některé z nich  
to velmi potěšilo, protože 
opravdových pohlednic již  
v posledních letech do schránek 
moc nedostávají. Poděkování patří 
i Vám všem, kteří jste se podíleli 
na přípravách některé z mnoha 
předvánočních akcí, i Vám, kteří jste  

na ně dorazili. Ráda 
jsem Vás potkala  
a už teď se těším  
na další setkání. 
Mám opravdu velkou 
radost z toho, že  
to u nás žije. 
Určitě jste si také 
všimli některých 
negativních věcí. 
V říjnu jsme zvýšili 
cenu stočného  
a od nového roku 
také poplatky  
za svoz komunálního 
odpadu. Mrzí nás to, 
ale někdy musíme 
udělat i takové 
nepopulární kroky. 

Ceny, které jsme v posledních letech 
platili za stočné i za odpady, bylo 
možné udržet pouze za předpokladu, 
že zpomalíme další rozvoj obce. 
Za likvidaci komunálního odpadu 
i za likvidaci odpadních vod obec 
zaplatit musí a teoreticky by ji mohla 
občanům dotovat i v plné výši, ale  
za jakou cenu? Za cenu toho,  
že nebude mít v budoucnu dostatek 
finančních prostředků na investice.  
Touto cestou se vydat nechceme  
a já věřím, že to pochopíte. Když 
budeme pravidelně investovat  
do zvelebování vzhledu obce a její 
infrastruktury, zhodnotí se i majetek 
nás občanů. Pevně věřím v to, 
že v příštích několika letech cenu  
za stočné ani 
za svoz odpadu 
razantněji zvyšovat 
nebudeme muset. 
Jedním z důvodů je 
připravovaný Door 
to Door systém, 
který nám všem 
umožní pohodlnější 
třídění bioodpadu  
a plastů. Dotace na 
pořízení nádob bude 
vyhlášena v průběhu 

letošního ledna. 
Naší prioritou pro rok 2024 jsou opravy 
místních komunikací a rekonstrukce 
ČOV. Budeme také pokračovat  
v realizaci menších projektů, jako 
jsou výměny kotlů v budovách školy 
a dalších obecních budovách, které 
jsou ve velmi špatném technickém 
stavu. V loňském roce již byla 
zrekonstruována kotelna v budově ZŠ 
A a systém regulace topení ve školce, 
takže už nehrozí, že děti ve škole  
a ve školce zůstanou bez tepla. Čeká 
nás výměna výtahu ve zdravotním 
středisku a mnoho dalších věcí.  
Na únorovém zasedání zastupitelstva 
obce představíme zastupitelům  
i občanům nový strategický plán  
na následující roky, určitě se přijďte 
podívat. 
Velkou pozornost budeme v roce 
2024 věnovat veřejným prostranstvím  
v naší obci. Čeká nás instalace nových 
autobusových zastávek i další novinky. 
Na jaře Vás pozveme na setkání,  
na kterém představíme návrhy  
na nové využití veřejných prostranství 
v obci, a už teď se těšíme na Vaše 
návrhy a podněty. A nezapomeňte, 
že už teď máte možnost v rámci 
participativního rozpočtu navrhnout 
nebo vybrat konkrétní menší 
projekty, které se budou v obci 
realizovat. Určitě máte hodně nápadů  
a byla by velká škoda je nechat  
v šuplíku. 
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Slovo starostky

Henrieta Rydlová

         
          Chotašová Dagmar
    Blahopřejeme našim občanům, kteří oslavili životní jubileum:   Wintrová Helena
          Dufková Irena

Závěrem mi dovolte popřát Vám všem v roce 2024 pevné zdraví, hodně štěstí a přátelé a rodiny, se 
kterými budete to štěstí moci sdílet.  
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Ceny známek na svoz domovního odpadu 2024
Oznámení o cenách známek na svoz domovního odpadu pro občany obce Brandýsek pro rok 2024Oznámení o cenách známek na svoz domovního odpadu pro občany obce Brandýsek pro rok 2024

Cena svozové známky:Cena svozové známky:

Objem 120 litrů Objem 240 litrů
Měsíční svoz (12x ročně) 1 152 Kč 2 304 Kč
Čtrnáctidenní svoz (26x ročně) 2 496 Kč 4 992 Kč
Jednorázový svoz 96 Kč 192 Kč

Do cen svozových známek se promítlo zdražení cen pohonných hmot, inflace a také legislativní změny. Změna 
v legislativě znamená pro občana ohlašovací povinnost. A také minimální množství odpadu, za jehož svoz musí občan 
zaplatit.

Ohlašovací povinnost je možné splnit vyplněním níže uvedeného lístku a jeho odevzdáním na obecním úřadě spolu s úhradou 
svozové známky (od ledna 2024). Tiskopis bude k dispozici na obecním úřadu a na webu obce 
v sekci odpady. 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Svozové dny:

čtrnáctidenní svoz  lichá středa (mezi 6:00 – 18:00)
měsíční svoz   poslední středa v měsíci (mezi 6:00 – 18:00)

Svozové známky na svoz odpadu pro rok 2023 platí do 31. 1. 2024.
Známky na nový rok 2024 lze zakoupit od 3. 1. 2024. Obecní úřad v Brandýsku přijímá platební kartry.

Přihlášení k místnímu poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci

Plátce/Poplatník místního poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci:

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

jméno, příjmení ……………………………………………………………………………….

 (nutné uvést všechny osoby, které mají v nemovitosti trvalý pobyt a je za ně poplatek hrazen)

adresa nemovitosti……………………………………………………………………………
 
(část obce, ulice, číslo popisné, popřípadě číslo bytu)

Datum…………………………..    Podpis ……………………………

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
V obci se dále hradí místní poplatky: 

Poplatek ze psa
Poplatková povinnost vzniká držiteli psa v den, kdy pes dovršil stáří 3 měsíců, nebo v den, kdy se stal držitelem psa staršího 
3 měsíců.
Sazba poplatku činí:
 za prvního psa 300 Kč
 za druhého a každého dalšího 400 Kč
Poplatek je splatný do 28. 2. příslušného kalendářního roku.
Osvobozen je pes z útulku, pokud se jedná o prvního drženého psa (nutno doložit).
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V BRANDÝSKU
Na začátku roku 2021 vstoupil v platnost 
nový zákon o odpadech. Jedním z jeho 
hlavních cílů je minimalizace vzniku 
odpadu ukládaného na skládky a vyšší 
míra třídění komunálních odpadů. Tyto 
cíle Česká republika přenesla do svého 
zákona ze závazné legislativy EU. 

Nový zákon o odpadech pro dosažení 
uvedených cílů zavádí několik nových 
nástrojů, a to především takzvanou 
„míru separace“, což je zjednodušeně 
poměr vytříděného a skládkovaného 
odpadu. Pro obce je stanoven první 
milník míry separace 60 % v roce 2025 
a jeho nesplnění může znamenat sankce  
ve výši 200 000 Kč za každý rok neplnění. 
Obec Brandýsek měla za rok 2022 míru 
separace 48,70 %, čímž zatím nesplňuje 
požadavky zákona.

Dalším nástrojem zákona o odpadech 
pro motivaci obcí zlepšit třídění odpadu 
je každoroční navyšování poplatku  
za ukládání odpadů na skládku, jehož 
výše se progresivně odvíjí od množství 
skládkovaného odpadu. Oproti době před 
platností nového zákona o odpadech se v 
roce 2025 navýší obci Brandýsek poplatky 

za skládkování o cca 20 000 Kč a v roce 
2029 tato částka dosáhne výše přibližně 
150 000 Kč. Zároveň vysoká inflace, 
zvýšení sazby DPH pro svoz odpadů, 
rostoucí ceny energií a pohonných hmot 
vedou ke zdražovaní svozu odpadů a 
následného nakládání s nimi. 

V roce 2022 byla v Brandýsku míra  
doplatku na odpadové hospodářství  
40,51 %, což je dle Svazu měst a obcí ČR 
nadprůměrná hodnota. Zároveň vzhledem 
k navyšování cen svozu a zpracování 
odpadů je pro udržitelnost systému obec 
nucena přistoupit k navýšení poplatku 
za odpady ze současných 0,4861 Kč  

za 1 litr kapacity na 0,80 Kč za 1 litr 
kapacity sběrné nádoby. 

Každý vlastník nemovitosti si bude moct 
nově vybrat frekvenci svozu nádoby  
na SKO. Podle této volby se určí cena  
k úhradě. 

Minimálním základem dílčího poplatku 
pro jednu osobu je 30 litrů za měsíc, což  
v praxi znamená, že pokud žijí  
v nemovitosti například 4 osoby, tak jejich 
měsíční minimální kapacita sběrné nádoby 
je 4 x 30 = 120 litrů. Při ceně 0,80 Kč  
za 1 litr sběrné nádoby je tato nemovitost 
povinna uhradit poplatek ve výši 1 152 Kč 
ročně (120 l x 0,80 Kč x 12 měsíců), a to  

i v případě, že po celou 
dobu poplatkového 
období (kalendářní 
rok) nepřistaví  
k výsypu žádnou 
nádobu na SKO.

DĚKUJEME, ŽE 
TŘÍDÍTE 

Zdražuje se poplatek za svoz odpadů?
Sazba poplatku pro rok 2024 činí 0,80 Kč za litr kapacity nádoby na SKO. Při výpočtu sazby poplatku bylo zohledněno navýšení cen 
za poskytované služby od svozové společnosti a zvýšení sazby DPH pro svoz odpadů. 
Výši poplatku ale můžete ovlivnit menší velikostí nádoby nebo nižší frekvencí svozu nádoby na směsný komunální odpad. Čím 
menší objem nádoby nebo nižší frekvence svozu nádoby na SKO, tím menší poplatek. Čím více odpadu vytřídíte (a nebudete  
do komunálního odpadu vkládat odpad, který tam nepatří), tím menší nádoba a frekvence svozu u nemovitosti postačí. Tímto 
způsobem můžete náklady na svoz komunálního odpadu snížit, pokud vás v domácnosti žije více.

Kdo je plátcem místního poplatku?
Podle OZV i zákona – konkrétně § 10n odst. 1 zákona 565/1990 Sb., o místních poplatcích plátcem poplatku je:
a) společenství ́vlastníků jednotek, pokud pro dům vzniklo, nebo
b) vlastník nemovité věci v ostatních případech
Pokud je u nemovitosti více majitelů, musí se mezi sebou dohodnout, který z nich splní svoji ohlašovací povinnost za danou nemovi-
tost a stane se tak vůči správci poplatku plátcem místního poplatku, protože všichni mají dle § 10p zákona 565/1990 Sb., o místních 
poplatcích povinnost plnit poplatkovou povinnost společně a nerozdílně.

Jakou frekvenci svozu si nově mohu vybrat?
Od ledna 2024 budou dostupné frekvence svozu 1x za 14 dní (26x ročně) a 1x za 4 týdny (13x ročně). Ve výše uvedených frekvencích 
bude zachována i možnost jednorázových svozů.

Co dělat, pokud budu v průběhu roku chtít změnit frekvenci svozu?
Dle OZV v případě jakékoliv změny má plátce povinnost informovat správce místního poplatku o této změně a to do 15 dnů ode dne, 
kdy nastala. Změny prosím hlaste na obecním úřadě. 

Jak bude svoz a poplatky řešen u rekreačních objektů?
Zákon jasně hovoří o tom, že poplatkovou povinnost má společenství vlastníků jednotek nebo vlastník nemovité věci. Rekreační 
objekt je nemovitá věc a jejímu vlastníkovi tak vzniká povinnost přihlásit se a zaplatit místní poplatek. Jediné, v čem se může lišit situ-
ace u rekreačního objektu, je to, pokud v takové nemovitosti nikdo nebydlí. Pokud je tomu tak, pak se na majitele takové nemovitosti 
vztahuje povinnost úhrady minimálního dílčího základu poplatku, tj. 30 l měsíčně (viz obecně závazná vyhláška). 

Co když lidé místo třídění budou vytvářet černé skládky, aby ušetřili? Jak to bude obec řešit?
Otázku tzv. černých skládek řeší zákon 541/2020 Sb., o odpadech v platném znění. Každý občan ČR má povinnost znát zákony ČR 
a tudíž ví, že za jejich neplnění mu hrozí odpovídající sankce. V případě, že na černou skládku narazíte, nahlaste ji prosím obci. 

Často kladené dotazy



5

HISTORIE BRANDÝSKA A OKOLÍ
DESÍTKOVÁ VÝROČÍ

1544 – 480 let – V pamětech Tomkových 
čteme, že ves Brandejsek u Slaného 
darem přešla na Daniela Tatouna  
z Vraného, od něhož ji potom Zikmund  
z Údrče vyplatil, což se stalo před rokem 
1551.  

1654 – 370 let – výpis z Archivu zemského:

U Brandýska poznamenáno: Tato ves 
zpustošena leží na silnici od Slaného  
ku Praze. Má něco málo rolí a luk  
k spotřebě. Usedlostí sedm:
 1 – Jan Balášek chalupník
 2 – Vinařská chalupa
 3 – Tomáše Žižky chalupa pustá
 4 – Mareš Ballášek chalupa  
       pustá
 5 – Šilhovská  chalupa pustá
 6 – Dlouhýho  písková chalupa  
       pustá
 7 – Krčma a chalupa jež platí  
       daní 66 zlatých
U Volšan poznamenáno: Tato ves pustá  
a zkažená, leží pod lesem mezi 
porostlinami. Podivno, že Volšanští 
poznamenány jsou sobotou.
 1 – Tomáš Rostev s potahem
 2 – Hotovcova chalupa
 3 – Matoušek Franz s potahem
 4 – Linhartova chalupa
 5 – Jiřikovský s potahem
 6 – Mantrokovský s potahem
 7 – Bohoslavský s potahem

Z předchozího je vidět, jaké zlé bouře 
převaliti se musely v době války třicetileté, 
když po válce jsou pole, luka i vinice pustá 
a hospodářské usedlosti jen dle jména.

1794 – 230 let – Téměř 10 % celého 
ročního obratu činí obnos, který věnoval 
Brandýsek Družci, kde zle řádil požár. 
Na podpisu je zde podchycen první náš 

známý starosta a pět konšelů: starosta 
Josef Lohr, konšelé Jan Brejník, Josef 
Hančl, Tomáš Zadal, Václav Fingerhut  
a Josef Matička.  

1854 – 170 let – Podnikatelé Vojtěch 
Lanna a bratři Kleinové, kteří v roce 1848 
založili kamenouhelné těžařstvo, v tomto 
roce také zakládají druhý pilíř kladenského 
průmyslu – železářství a především 
Vojtěšskou huť. V ní dělníci zapálili vůbec 
první vysokou pec v Čechách, která 
spalovala koks.

1854 – 170 let – 8. března Buštěhradská 
železniční společnost rozhodla o výstavbě 
železnice z Dubí do Kralup. Výstavba byla 
zahájena 25. dubna téhož roku.

1864 – 160 let – Brandýsek má 44 domů, 
Volšany 35 a Holousy 6.

1864 – 160 let – Starostou se stává 
Václav Jágr, ve funkci je do roku 1873.

1874 – 150 let – Tohoto roku byl zřízen 
samostatný okres kladenský a hned 
činil návrhy a sliboval výhody, když 
naše spojené obce se ku Kladnu připojí.  
Ve schůzi zastupitelstva pro spojené 
obce (Brandýsek, Cvrčovice, Holousy  
a Olšany) dne 20. srpna 1874 se žádost 
na připojení zamítla (naše obce zůstaly  
v okrese slánském).

1874 – 150 let – 24. listopadu školní rada 
s obecním zastupitelstvem podává žádost 
o povolení stavby nové školy. Základní 
kámen byl položen 10. května 1877, 
vyučovat se začalo 2. září 1878. Jedná se 
o školní budovu A, č. p. 36.

1884 – 140 let – Přestalo se těžit uhlí  
na dole Ludmila. Důl začal být hlouben 
v roce 1822, v roce 1836 byl vybaven 

prvním parním strojem v kladenském 
revíru. Důl sloužil do 70. let 20. století jako 
vzdušná jáma.

1884 – 140 let – Zjara tohoto roku 
poprvé v historii projížděli obcí jezdci  
na kolech, jimž velocipédy říkáno, jedno 
kolo vysoké a druhé nízké. Jezdci budili 
úžas svým ústrojem a rychlostí. Měli košile  
či trika různě žíhaně barvené jako zebra,  
na hlavě čepici s velkým štítkem.

1894 – 130 let – 27. června v Holousích 
shořely stáje.

1894 – 130 let – V tomto roce se razila 
průzkumná štola z dolu Ferdinand  
k budoucímu dolu Theodor. Těžko se to 
překládá do současné češtiny, tak opisuji 
z kroniky doslova: Počalo se nad roklí 
p. Dryáka u cesty jež vedla z Volšan  
do Vinařic a kde se říká „Amerika“ vrtati 
na uhlí. Polská společnost i zaměstnanci 
tomu místu, kde na uhel vrtali a často se 
prorvali jako Turci v tom čase o ostrov 
Kréta. Tak se říká podnes.

1894 – 130 let – 15. srpna při taneční 
zábavě u Jágrů se strhla rvačka, při 
níž byl zavražděn horník Josef Šrámek  
z brandýské kolonie. Mnoho účastníků 
bylo pozavíráno, ale pachatel se nenašel.

OMLUVA ZA CHYBU V ČLÁNKU

Josef Řemínek

V listopadovém vydání našeho zpravodaje KIZOB jsme v článku HISTORIE BRANDÝSKA – VÁCLAV 
KOKŠTEIN chybně uvedli, že pan Václav Kokštein byl naším rodákem. 

Autor 78 ligových a jednoho reprezentačního gólu (1948 utkání Polsko – Československo) a dvojnásobný mistr 
ligy (AC Sparta Praha) se narodil 22. září 1923 ve Cvrčovicích a zemřel 9. května 1996. S rodinou bydleli  
v Olšanech, ve Švermovské ulici č. p. 72.

Děkujeme čtenářům za upozornění a za tuto chybu se upřímně omlouváme. 
redakční rada KIZOB
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MILAN NEJEDLÝ 
 
“Miluji práci s lidmi, obecně jsem hodně společenský 
člověk...”

MILANE, AKTUÁLNĚ JSI ČLENEM 
DVOU KOMISÍ V OBCI. JAK JSI SE  
K TÉTO AKTIVITĚ DOSTAL?

Do Brandýska jsem se s manželkou 
přistěhoval na konci roku 2019. Hned 
od začátku jsem měl ambici podílet  
se na obecním dění. První příležitost  
se naskytla na podzim v roce 2020, kdy 
jsem se přihlásil do volební komise. 
Díky účasti ve volební komisi jsem 
získal mnoho nových kontaktů, díky 
kterým přišla na jaře nabídka kandidovat  
v komunálních volbách, kterou jsem rád 
využil. Po volbách jsem byl jmenován  
do Komise sociálnÍ a školské a později 
jsem se spojil i s komisí Kultury 
a volnočasových aktivit. 

KTERÁ Z PRÁCE KOMISÍ JE TI BLIŽŠÍ?

To je zajímavá otázka. Na práci v sociální 
a školské komisi mě baví komunikace 
se seniory a čerpání z jejich zkušeností, 
čímž můžeme pomoci vytvořit důstojné 
prostředí nejen pro ně, ale i pro celou 
obec. Vzhledem k tomu, že mám nyní 
roční dcerku a v blízké budoucnosti  
se nás bude osobně dotýkat otázka školky 
a školy, mě zajímá i úroveň a modernizace 
vzdělávání, kterou nabízí školky a školy 
v obci. Naopak účast v kulturní komisi 
neberu jako práci, ale spíše jako zábavu. 
Miluji práci s lidmi, obecně jsem hodně 
společenský člověk a pořádání akcí  
v obci, ať pro malé či velké, mám nesmírně 
rád. Všechny nás to spojuje a vytváří se 
tím pomyslná komunita. Při těchto akcích 

jdou spory stranou, jde  
o to, aby se lidé bavili.  

DÁ SE TEDY POCHOPIT, 
ŽE TI JE BLIŽŠÍ 
KULTURNÍ KOMISE?

Myslím, že nedokážu 
žádnou z komisí 
preferovat. Každá 
má svůj smysl  
i potenciál. V obou 
komisích jsme  
se sešli jako dobrá parta 
a nerad bych jednu 
vyzdvihoval nad druhou. 

TENTO ROK JSME TĚ 
MOHLI NA RŮZNÝCH 
AKCÍCH NĚKOLIKRÁT 
VIDĚT I VE STÁNKU 
POD ZNAČKOU 
KAVÁRNY JEŽKOVY 
VOČI. TO JE TVŮJ 
OSOBNÍ PROJEKT?

Ano. V gastronomii pracuji od školních 
let. Jsem vyučený kuchař a číšník.  
Od počátku jsem věděl, že chci v tomto 
oboru podnikat, což se mi před 3,5 lety 
splnilo. Paradoxně to bylo díky covidu. 
Přišel jsem o tehdejší práci, což mi 
otevřelo dveře k hledání dalších možností. 
A stalo se. S manželkou jsme našli  
na Kladně k pronájmu kavárnu s krásným 
názvem Ježkovy voči a ujali jsme se jí.  
Od vyučení jsem směřoval k poznání kávy 
a káva se stala mou vášní. Naše kavárna 
je hodně rodinná. Vytvořila se tam 
komunita lidí, které vídám denně. Znám 
jejich životní příběhy a často jsou to už  
i přátelé. Zároveň mě ale začal moc bavit 
i stánkový prodej, kde mohu být pokaždé 
na jiném místě, v novém prostředí  
a s novými lidmi. Proto jsme s kávou 
začali jezdit na menší obecní trhy, festivaly  
a na jiné menší i větší kulturní akce. 

POŘÁDÁTE NĚJAKÉ KULTURNÍ AKCE 
I V KAVÁRNĚ?

Je jich mnoho. Mezi posledními byl 
například písňový recitál Michala Svatého 
nebo naše oblíbená vánoční akce 
autorského čtení Adventních pohádek 
Rosti Křivánka. Rok zakončujeme vždy 
přivezením Betlémského světla. V novém 
roce nás čeká například degustace vín  
z vinařství Ježková. 

KDYŽ ODBOČÍME OD PRÁCE, JAK 
SE VÁM S RODINOU NA BRANDÝSKU 
ŽIJE?

Na Brandýsku se nám žije dobře. Máme 
rádi zdejší klid a zároveň dostupnost 
všeho, co potřebujeme. Seznámili jsme 
se zde se skvělou komunitou lidí. Oba 
dokážeme ocenit kouzlo malé obce,  
kdy nám sousedé rádi pohlídají slepičky, 
když odjedeme na víkend. S manželkou 
zde rádi vytváříme domov, plánujeme zde 
vychovat děti i zestárnout…

JAK VELKOU MÁTE RODINU?

Tady žijeme zatím jen tři, kromě manželky 
Lucie i roční dcera Julie. Já jsem ale 
rodinný typ, takže na tuto otázku bych 
opověděl, že rodinu máme celkem 
početnou. Máme v ní skvělé vztahy, velmi 
si vážím svých rodičů a za nejlepšího 
,,kámoše“ mám bráchu. Rád jedu trávit 
odpoledne za prarodiči na chatu. A když  
se sejdeme s bratranci a dalšími 
pokoleními, je nás už pořádný houf… 

A JAKÉ JSOU TVOJE AMBICE  
V OBECNÍ POLITICE DO BUDOUCNA?

Mé ambice v komunální politice vychází 
z touhy podílet se na spoluvytváření 
prostoru, ve kterém žiju. Proto je  
pro mě důležité pracovat z pozice, která 
mě především baví a cítím se v ní dobře. 
To pro mě znamená, že jsem právě teď  
na svém místě a zatím jsem nepřemýšlel 
o tom, že bych své ambice zvyšoval.

KDYBYS MĚL MOŽNOST COKOLIV 
V BRANDÝSKU ZMĚNIT, CO BY  
TO BYLO?

Brandýsku bych přál modernizaci, a to 
ve všech směrech. Obec má dobrou 
polohu a její spojení s Prahou i Kladnem 
je super. Občanská vybavenost má 
stoupající tendenci a rostoucí počet 
podnikatelů v obci napovídá, že je zde 
zdravé tržní prostředí. Myslím, že by 
bylo fajn ve spolupráci s okolními obcemi 
a Kladnem vytvořit nějakou pěknou 
cyklostezku vhodnou i pro brusle. Co 
bych na Brandýsku změnil? Napsat nic je 
nesmysl, nerad bych, aby vše stagnovalo, 
ale myslím, že to, co máme, je skvělý 
základ pro to, co mít můžeme. Klidně by 
obec mohla být časem i průkopníkem 
v některých oblastech jako jsou nové 
vzdělávací metody či energetická 
soběstačnost… Přejme si všichni, ať se 
má náš soused lépe a celá obec rozkvete.

redakční rada KIZOB
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PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET 

HASIČI BRANDÝSEK
Co se událo od podzimu v dětském kolektivu?

V září nám zase začaly pravidelné tréninky, na kterých se děti připravovaly  
na Závod hasičské všestrannosti a brannosti. Naše přípravka se zúčastnila  
se dvěma družstvy soutěže Krajské setkání přípravek Středočeského kraje, 
které se konalo v Lysé nad Labem. Největším naším úspěchem ale byla zářijová 
účast Michala Šulgy na krajské soutěži v běhu na 60 m jednotlivců v Kutné Hoře.  
Ač se Michal neumístil na stupních vítězů, reprezentoval svůj kolektiv vzorně.  
Na přelomu měsíců září a října jsme se vypravili na odpočinkový pobyt pod vodní 
nádrž Klíčava, kam jezdíme pravidelně.
V říjnu nás čekal již zmiňovaný Závod hasičské všestrannosti a brannosti, který 
se konal v lese v obci Lhota. I přes velkou nemocnost dětí jsme se zúčastnili 
s jedním družstvem starších žáků, dvěma družstvy mladších žáků, družstvem 
přípravky a nechyběli ani dorostenci a jedna dorostenka. Naše umístění bylo také 
velice dobré. Starší žáci si odvezli 6. místo, mladší žáci pak místa 6. a 8., příprav-
ka si odvezla zlaté medaile. Velikou radost nám v této soutěži udělal dorost,  

kde si Mikuláš Voňka a Kateřina Leváková odvezli ve svých kategoriích zlaté medaile, Zdeněk Kasík bral ve své kategorii bronz.  
Také jsme si vyjeli vlakem na výlet do Kralup nad Vltavou. Po krásné Dvořákově naučné stezce jsme došli až do Nelahozevsi. 
Listopad se nesl ve znamení tréninků na soutěž, kterou pořádáme v lednu, a také v duchu tvoření podzimních luceren. Děti  
také začaly kreslit obrázky do soutěže Požární ochrana očima dětí. V prosinci jsme kromě tréninků vyrazili na mikulášské bob-
ování, které si užili nejen děti, ale i vedoucí. Dalším úspěchem bylo složení odznaků odborností a specializací, které se konalo  
v Pleteném Újezdě. Ondřej Kiml složil odbornost Strojník junior. Jindřich Linhart a Roman Lucký složili odbornost Kronikář. Kateřina 
Leváková složila specializaci Společník. V lednu nás čeká soutěž v Brandýsku, kterou pořádáme, a další plnění odznaků odborností  
a specializací, opět v Pleteném Újezdě.

Eliška Nedvědová

Zatupitelstvo obce Brandýsek schválilo na svém listopadovém zasedání  
Participativní rozpočet pro rok 2024 a pověřilo radu obce Brandýsek přípravou 
Výzvy, kterou následně rada obce schvália. Od 15.1.2024 tak lze prostřednicvím 
formuláře podávat návrhy na jednotlivé projekty. Finanční částka vyčleněná  
na realizaci projektů participativního rozpočtu je 250 000 Kč vč. DPH.  
Maximální částka na jeden projekt je 75 000 Kč vč. DPH. Navrhovatel musí 
být občan obce Brandýsek, který dovršil 18 let. Každý navrhovatel může podat  
pouze jeden projekt a je vyžadována jeho aktivní spolupráce, v průběhu všech 
fází projektu. Všechny potřebné informace a dokumenty naleznete na webu obce 
Brandýsek či přímo na stránce Participativního rozpočtu obce Brandýsek, kterou 
bezplatně poskyt Středočeský kraj. 

Proces participativního rozpočtu a náležitosti návrhů projektů se řídí Pravidly par-
ticipativního rozpočtu obce Brandýsek a touto Výzvou. Hlasovat se bude elektron-
icky na webu obce i pomocí tištěných hlasovacích lístků.
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autor fotografie: Dáša Drahokoupilová

KOMISE KULTURY A VOLNOČASOVÝCH AKTIVIT
Ani v posledních měsících roku 2023 kulturní komise obce Brandýsek nezahálela  
a uskutečnila pro vás řadu akcí. Pojďme se teď postupně ohlédnout, co vše se tu od října 
do prosince událo.
Hned na začátek si připomeneme jednu z letošních největších akcí, a to obecní zábavu, 
která proběhla 21. října v našem Kině. A s klidným srdcem můžeme říct, že to byla akce více 
než podařená. U stolů bylo plno a kapela skvěle hrála, takže velká část přítomných nevy-
držela sedět a brzy se zaplnil i taneční parket. K tomu všemu skvělé občerstvení a bohatá 
tombola – co víc si přát! Ohlasy po zábavě byly úžasné a my za ně moc děkujeme. Velké 
poděkování patří také kapele Globus Band za jejich skvělé vystoupení a všem sponzorům 
za štědré dary do tomboly.
Možná si pamatujete, že loni jsme měli na Brandýsku halloweenské stezky dvě – jednu 
pořádala obec, druhou škola. A tak nás letos napadlo: „Co to spojit dohromady?“ Nápad 
se zalíbil všem organizátorům, a tak se děti 31. října nejprve prošly po strašidelné škole, 
ze které pak pokračovaly strašidelnou stezkou až ke Kinu, kde na ně čekala odměna  
a absolventský list. Další akce pro děti se uskutečnila 18. listopadu. Nejprve si přišli na své  
ti nejmenší – Myška Eliška si pro ně připravila divadélko s halloweenskou tématikou, 
které plynule pokračovalo dílničkami. Večer se pak dostalo i na starší. A jelikož se dětské 
odpoledne neslo v duchu Halloweenu, chtěli jsme tak pokračovat i večer, proto jsme vyhlásili 
diskotéku v kostýmech. Potěšilo nás, že spousta lidí v převleku, mnohdy velice nápaditém, 
dorazila. K vidění tak byli tajemní muži v maskách, zombie, vánoční stromeček i nevěsty  
v mužském podání. Hudbu již tradičně obstaral DJ Dan Adam.

Rok utekl jako voda a najednou byl konec listopadu 
a poslední víkend před adventem. Pro ten už se sta-
lo v Brandýsku tak trochu tradicí pořádání vánočního 
jarmarku. Ve snaze vyhnout se blátu jsme jarmark  
letos uspořádali v prostoru před vodárnou. Inu, úplně 
to nevyšlo a vlivem roztátého sněhu bylo bláto i zde, 
ale situace byla určitě lepší než loni. Na jarmark nám 
letos dorazilo přes 30 prodejců nejen s vánočními 
výrobky. Moc jim děkujeme. Doufáme, že jste se na jar-
marku naladili na vánoční atmosféru, koupili si dekorace 
či první vánoční dárky, nebo třeba jen strávili hezkou  
chvilku nad svařákem se známými. Těšíme se na Vás 
opět před Velikonoci.
O týden později již nastala první adventní neděle, a tak 
bylo načase rozsvítit strom a první svíčku na našem 
velkém adventním věnci.  Celou tuto akci zahájili vel-
mi milým vystoupením místní předškoláci. Jim i paním 
učitelkám moc děkujeme, že nám pomohli navodit  
atmosféru Vánoc. Po rozsvícení stromečku pokračoval 
program v Kině, kde vystoupila s vánočními písněmi  
skupina Song Ladies.

A hned v úterý, 5. prosince, nás čekala další akce. Ano, i Brandýsek navštívil 
Mikuláš se svou družinou. Letos si dal procházku po naší obci od dolu Mi-
chal až k fotbalovému hřišti. Během cesty měl v plánu několik zastávek,  
na kterých na něj čekaly děti. K těm se hned po příchodu vrhli čerti, a jak už 
to u nich bývá, chtěli každého odnést do pekla. Naštěstí měl Mikuláš s sebou 
i řadu andělů, kteří čerty uklidnili a žádné z brandýských dětí se tak do pekla  
nedostalo. Naopak, každý si domů odnesl na památku čokoládového pekelníka  
a malý přívěsek pro štěstí.

Závěrem tohoto článku bychom chtěli poděkovat všem, kteří se s námi  
na pořádání kulturních akcí v naší obci podílí (ať už při přípravách či při  
realizaci). Žádná akce se neudělá sama, v komisi nás je šest a bez pomo-
ci dobrovolníků bychom to zkrátka nikdy nezvládli. Děkujeme ale také všem 
občanům, kteří na kulturní akce chodí a ukazují nám, že všechna ta práce má 
smysl. Vaše zpětná vazba je neskutečnou motivací pro to pokračovat v práci 
a vymýšlet další nové akce. Jsme rádi, že to na Brandýsku opět kulturně žije.

Přejeme Vám co nejkrásnější rok 2024 a těšíme se na setkání s Vámi 
na některé z akcí v tomto roce.

Kamila Mertlová
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PLÁN AKCÍ NA ROK 2024
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POČASÍ V BRANDÝSKU - konec roku 2023
Jak jsme částečně zmiňovali v minulém KIZOBu, že jsme zaznamenali rekordně teplé září, tak to pokračovalo dál a i říjen byl  
s průměrnou hodnotou 12,6 °C prakticky o 2 °C teplejší než v předchozích letech. Listopad pak v našich záznamech skončil jen těsně 
jako druhý nejteplejší.

Přelom listopadu a prosince nám nečekaně ukázal, jak by mohla vypadat zima. Pět dní v řadě nevystoupala teplota nad bod mrazu  
a několikrát nasněžilo. 26. 11. napadla první cca 4 cm vysoká souvislá pokrývka sněhu. Ta ještě postupně odtála, ale pak  
2. a 3. prosince připadlo největší množství sněhu a dostali jsme se až na nějakých cca 14 cm. Ve stejném období – konkrétně  
4. 12. ráno – jsme naměřili letošní nejnižší teplotu -11,8 °C a celkově to byl nejchladnější den roku. 

Kdyby to takhle vypadalo o Vánoce, nikdo by se nezlobil. Ty ale bohužel proběhly na blátě a o nadprůměrných teplotách, jak už je 
delší dobu „zvykem“. Také bylo velmi větrno při vlhkém západním proudění, kdy k nám chodila jedna fronta za druhou.

Co se srážek týče, tak nakonec aspoň došlo k doplnění vláhy v půdě, protože během října a listopadu spadlo shodně kolem 40 mm 
srážek.

Co nás bavilo, bylo pokračování 
zvýšené sluneční aktivity a další 
polární záře, které byly viditelné  
i z naší obce. Především 5. listopadu 
jsme kolem čtvrt na sedm večer byli 
svědky mimořádně silné polární záře, 
která krátce prosvítila celý severní 
obzor intenzivní červeno-růžovou bar-
vou. Bohužel byly ten večer i mraky, 
takže to bylo spíše o hledání nějaké 
díry v oblačnosti, ale jednu chvíli  
to prosvětlovalo i skrz slabší mraky, 
jak to bylo intenzivní.
Další polární záře na sebe nenechala 
dlouho čekat a 25. listopadu jsme měli 
možnost tentokrát jen fotograficky 
zaznamenat její slabší průběh.

Naprostou mimořádností se stala 
bouřka 21. prosince, která přešla 
kolem Brandýska mezi 19:00 a 20:00. 
Naše meteorologické záznamy vy-
braných jevů vedeme od roku 2007  

a ještě nikdy jsme od té doby neevidovali v prosinci bouřku. Byl to poslední měsíc, ve kterém nám chyběl tento záznam, jinak jsme 
bouřku zaznamenali už každý měsíc.

Tušili jsme, že by mohla být. Celý 
den jsme po očku sledovali pře-
háňky a bouřky v Německu, jak se 
blíží k nám, ale počítali jsme s tím, 
jak je u zimních bouřek obvyklé, 
že pokud by došlo k bleskovému 
výboji, tak to bude do nějakého 
vysokého špičatého objektu… jako 
jsou třeba naše větrné elektrárny u 
Pcher. Jenže jak se blížila bouřková 
oblačnost, ukázalo se, že se blýská 
tak nějak normálně, jak by člověk 
byl zvyklý spíš u bouřky letní. Takže 
jsme opustili myšlenku na blesk 
do vrtule a jali se fotit tak, jak jsme 
zvyklí normálně. Viděli jsme docela 
dost blesků a některé se nám na-
konec povedlo i vyfotografovat.

A jak bychom shrnuli celý le-
tošní rok 2023? Co nás zaujalo?  

Jsou to nakonec asi dvě věci… Jednak byl letošní rok zase globálně nejteplejším v historii měření, přičemž u nás se to projevilo  
nejmarkantněji v již několikrát zmiňovaném měsíci září, ale i celkově lze říct, že průměrná roční teplota byla v tomto roce nejvyšší. 

A druhou zajímavostí je počet šesti pozorovaných polárních září. Ano, je to tím, že se blížíme k vrcholu periody slunečního maxima, 
ale i tak je to mimořádné.

www.dasaahonza.cz/meteo
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FK BRANDÝSEK - souhrn podzimní sezóny
Přípravka FK Brandýsek
Nejmladším týmem působícím v klubu FK Brandýsek jsou nejmenší fotbalisti a fotbalist-
ky ročníků 2014 – 2019. Zatím tyto ročníky působí v jedné časové tréninkové jednotce, 
která je rozdělena na ročníky 2014 – 2017 a nejmenší 2018 – 2019, kde na ně dohlíží až 
6 trenérů, aby jim radili v jejich prvních fotbalových krůčcích a postupně v nich probou-
zeli touhu po fotbalovém míči. Ti „starší“ už mimo tréninků absolvují své první fotba-
lové zápasy a turnaje. Na podzim bylo jedním ze zápasů dvojutkání s SK Stehelčeves,  
ve kterém jsme zvítězili 7:2 a 7:5. Konec podzimní části venkovních tréninků/zápasů  
obstaral turnaj pořádaný v Zákolanech, kde jsme mohli zkonfrontovat naše síly s dalšími 
týmy, turnaj byl pro ročníky 2016/17. Naší radostí, i když v této kategorii o výsledky 
primárně nejde, bylo, že náš tým za celý turnaj nepoznal hořkost porážky. Postupně 
si poradil s týmy Rakovníka 5:3, Kročehlav 3:1, Hostivic 6:0, Bohemians (2016)  10:0  
a Zákolan 5:3, jedinou remízu zaznamenal proti týmu ze Zvoleněvsi 2:2. Třešničkou  
na dortu byla výhra našich hráčů v individuální soutěži přesnosti střelby, kde jsme vyhráli 
jak kategorii 2016, tak 2017. V současné době nás čekají v zimních měsících tréninkové 

jednotky v brandýské sokolovně a výjezdy na turnaje v Kralupech a v Praze. Je radostí, že v současné době naší členskou základnu 
ročníků 2014 – 2019 tvoří více než 35 malých fotbalistů, kteří tento sport začínají buď objevovat, či jsou do něj již zapáleni. 

Dorost Baník Švermov/FK Brandýsek
V letošním roce se podařilo navázat na dobrou 
spolupráci klubů FK Brandýsek a Baníku Šver-
mov a rozšířit tak mládežnickou kategorii o tým 
dorostu. Toto družstvo vhodně doplnili trenéři 
Jan Grubner, Petr Suk a Jiří Zeman, kteří vyt-
vořili společně s vedoucí Monikou Steinbacho-
vou dobře spolupracující tým. Základem byli  
kluci starších žáků ročníku 2008, kteří přecházeli  
do dorostenecké kategorie, a doplnění o hráče, 
co už fotbal z různých důvodů nehráli nebo už byli 
registrováni v jiných klubech, projevili chuť se vrá-
tit a hrát zde. Celkem se podařilo naplnit hráčskou základnu až na úžasných 21 hráčů ročníku 2004 – 2008, kteří začali trénovat  
a hrát soutěž v okresním přeboru Kladno/Rakovník v sezoně 2023 – 2024. Podzimní část této soutěže hráči zakončili na 7. místě  
z 12 účastníků s bilancí 5 výher a 6 proher (16 bodů) a se ztrátou 10 bodů na 3. místo. Podle slov realizačního týmu se hráči teprve 
sehrávají a lepších výkonů by mohli dosahovat v jarní části soutěže. Cílem je umístění týmu do pátého místa na konci sezony. 
Budeme držet palce, aby se to našim dorostencům podařilo.  

Žáci Baník Švermov/FK Brandýsek
Druhým týmem, který je spojený se „sousedským“ Švermovem, je mužstvo starších žáků, které také nedosahovalo takové kapacity, 
aby své zápasy mohlo absolvovat samo. Po podzimní části krajské soutěže 1. A třídy se spojený tým nachází na 10. pozici. V týmu 
působí celkem 5 našich odchovanců, tři z nich by se v příštím roce měli posouvat do dorosteneckého týmu, v kterém už v podzimní 
části sbírali své první starty. Obecně v podzimní sezoně platilo, že když tým svůj zápas vyhrál, byly to střelecké hody. Jednalo  
se celkem o tři vítězné zápasy s výsledky 8:1, 7:2 a 6:1, jednou tým remizoval, v ostatních 8 zápasech byli žáci poraženi, ale vždy  
se jednalo o vyrovnané zápasy s těsnými prohrami, které o to více mrzí.

FK Brandýsek A
A-tým Brandýska je po podzimní sezóně okresního přeboru v klidném středu tabulky na 7. místě. Jak už to bylo ale i v minulém roce  
v této soutěži, je vyrovnanost okresního přeboru vidět na první pohled v tabulce, když na druhý tým Velkého Přítočna ztrácí Brandýsek 
pouhé 4 body. Po celý podzim, až na výjimku se Sokolem Smečno (0:3), platilo pravidlo „můj dům – můj hrad“, když své domácí 
zápasy A-tým všechny vyhrál. Pravým opakem byly hostující zápasy, kde náš tým dokázal ukořistit body pouze u rezervy Tuchlovic 
(3:1) a po penaltovém rozstřelu v Hrdlívě (4:3), jinak vyšel na hřištích soupeřů naprázdno, což nás stálo určitě lepší umístění.

FK Brandýsek B
B-tým vstupoval do své druhé sezóny po „znovuobnovení“ jako vítěz nejnižší soutěže IV. třídy. Tým je tvořen z velké části  
z hráčů 35+, kteří jsou povětšinou odchovanci či hráli z velké části svoji kariéru právě v našem klubu. Bohužel nenavázal  
na předchozí sezónu výsledkově, když se prozatím nachází na děleném 5. místě s úzce spolupracujícím týmem Baníku Švermov  
(více v článcích o mládeži). Stále je však v dosahu na přední patra tabulky, kde se po stabilnějších výkonech může na jaře objevit. 
Přitom vstup do soutěže vyšel rezervě na výbornou, hořkost první porážky tým utrpěl až v 6. kole doma s béčkem Doks (0:4), poté  
už ale následovaly rozporuplné výsledky střídajících se výher a proher, které nám více než uvedené 5. místo nemohly dát. Více  
než výsledky je pozitivním signálem, že se v průběhu podzimu začali do týmu včleňovat hráči dorosteneckého týmu, kterým kontakt 
s dospělým fotbalem dává zkušenosti k nezaplacení. V tomto trendu by tým chtěl pokračovat i v nadcházející jarní sezoně. 

Zvolení nového výboru FK Brandýsek
Závěrem fotbalového podzimu proběhla po posledním domácím zápase 5. listopadu v útrobách klubovny FK Brandýsek schůze 
výboru fotbalového klubu, kde bylo zvoleno nové vedení na další čtyřleté období. Členy výboru byli zvoleni: Jan Grubner, Lukáš Kala, 
Lukáš Vrána, Pavel Kubín, Václav Dráb. Následně byl zvolen „staronovým“ předsedou klubu na další období Lukáš Vrána. 
Od té doby se nový výbor už několikrát setkal nad budoucím plánem zkulturnění fotbalového areálu, dotačním titulem NSA  
(byl již podán na juniorskou základnu), plánem propagace fotbalového klubu blíže veřejnosti.
Děkujeme všem našim příznivcům za návštěvnost na podzimních zápasech brandýského klubu všech kategorií a věříme,  
že se uvidíme i v jarní části soutěže.

Pavel Kubín
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- KVHB-

KVH BRANDÝSEK - činnost v roce 2023
Loňský rok se těšil velmi rozmanité klubové činnosti. KVH Brandýsek přijal 
do své základny nové členy, pracoval na zvelebování a provádění údržby 
v prostoru bývalé vodárny. Právě zde sídlí a spolupořádá hojně navštěvo-
vané akce s vojenskou a podobnou tématikou pro širokou veřejnost napříč 
spektrem všech věkových kategorií. KVH se jako host podílel na kulturních  
i společenských akcí napříč celou republikou.

Uctění památky padlých spoluobčanů Brandýsku, 6. 5. 2023

V sobotním dopoledni se členové KVH spolu s místními občany vydali uctít 
památku svých spoluobčanů, kteří v květnových dnech konce války přinesli 
oběť nejvyšší. Ve vzpomínce tyto uctili věnci a minutou ticha. Na místním 
hřbitově zazněla čestná salva.

Oslavy 78. výročí osvobození ČSR – obec Brandýsek, 7. 5. 2023

Stěžejní akci, kterou KVH pořádá ve spolupráci s obcí Brandýsek  
a SDH Brandýsek, navštívila více než tisícovka diváků a více než stov-
ka účinkujících zde v dobových uniformách ztvárnila dynamickou bojovou 
ukázku, která byla inspirovaná skutečnými událostmi, které se odehrály  
v Brandýsku v květnu 1945. Ukázku zpestřil souboj sovětského tanku T-34 
s německým polopásovým obrněncem Sd.Kfz.11, vybaveným kořistním 
sovětským kanonem ZIS-3. Rachocení zbraní a skřípání kol vojenské 
techniky vystřídal bigbítový nářez hudební formace All Right Band.

Pár dní k míru aneb Příbramsko v květnu 1945, 13. 5. 2023

Klub přispěl svou účastí na této velmi zdařilé akci v bojových  
ukázkách inspirovaných ozbrojenými střety sovětské a německé armády  
na Příbramsku na jaře roku 1945.

Den dětí, 4. 6. 2023

Den, který potěšil zejména naše nejmenší. Z velkého výběru atrakcí  
a soutěží členové KVH zajistili provoz střelnice, kde děti mohly předvést 
své schopnosti ve střelbě vzduchovkou na terč. Zájem byl obrovský.  
Hojnému počtu zúčastněných dítek zůstaly v hledáčku také projížďky  
po areálu v dobové vojenské technice.

Den pozemního vojska – Bahna – 33. ročník, 24. 6. 2023

Členové klubu se podíleli na rekonstrukci dobových dynamických ukázek 
v tématech 2. světové války, které jsou každoroční součástí této akce.

Písmena, 9. 9. 2023

Na pozvání klubu vojenské historie a techniky ve Zdicích se klub účastnil 
rekonstrukcí bojových ukázek z období 2. světové války.

10. Military den v Brandýsku, 23. 9. 2023

Krásné zářijové počasí dalo zelenou vysoké návštěvnosti bývalé vodárny v Brandýsku, kde KVH uspořádal jubilejní 10. ročník této 
akce. Zúčastnění diváci se mohli věnovat pestré nabídce prezentací státních bezpečnos-
tních složek, které své činnosti předvedly v dynamických ukázkách a ve svých worksho-
pech. Velký zájem u návštěvníků vzbudila prohlídka a expozice věnovaná čs. pilotům  
v RAF nebo camp amerických polních zdravotních sester. V prezentacích nechyběly  
i RC modely válečné techniky. KVH předvedl krátkou bojovou ukázku střetu wehrmachtu 
a rudé armády.

Den středočeského kraje – důl Mayrau, 28. 10. 2023

Program akce přilákal stovky návštěvníků, kteří se na Mayrovku vydali se svými dětmi. 
Členové KVH zde prezentovali svou techniku, prohlídku znehodnocených ručních zbraní 
z 2. světové války a pro malé návštěvníky připravili střelbu ze vzduchovky v leže na terč.

Den veteránů, 11. 11. 2023

Členové klubu se jako každoročně sešli u obecního pomníku, kde položili květinový 
věnec ve státních barvách a zapálili svíci. Vzpomenuli na padlé občany ve vřavách  
1. světové války. Pietu uctili minutou ticha.
Děkujeme všem, kteří naši činnost v minulém roce podpořili a dlouhodobě stále podporu-
jí. Přejeme vám všem do roku 2024 mnoho štěstí, zdraví a úspěchů.
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Patronátní třídy  
V letošním školním roce jsme na naší základní 
škole zavedli patronáty starších žáků nad mladšími. 
Mladší žáci tak mohou získat větší kamarády, kteří 
jim pomohou a poradí, když to budou potřebovat. Ti 
starší se naopak naučí pomoc a radu poskytovat, 
ale také plánovat pro své menší kamarády aktivi-
ty. V rámci patronátů již proběhla řada společných 
akcí.

Halloween ve škole
O tom, že je Halloween oblíbeným svátkem  
i u nás na škole, jste se v úterý 31. 10. 2023 mohli 
všichni přesvědčit. Celá škola se zahalila do hallo- 
weenského kabátu. Většina žáků se tematicky nas-
trojila, měli jsme tak možnost vidět opravdu velké 
množství kostýmů všemožných příšer či čarodě-
jnic, přičemž pozadu nezůstali ani někteří učitelé. 
Po dopolední tematicky zaměřené výuce přišlo to, 
na co se všichni nejvíce těšili – druhý ročník večerní 
strašidelné školy. Letošní ročník probíhal ve spo-
lupráci s kulturní komisí, která připravila pro děti 
venkovní stezku navazující na průchod budovou C. 
Žáci osmých a devátých tříd spolu se svými učiteli 
připravili stezku na budově B.  

Vánoční jarmark
Ve středu 13. prosince v pod-
večerních hodinách se v budově 
školy uskutečnil vánoční jarmark  
za veliké účasti rodičů. Děti  
se velmi těšily a s pomocí třídních 
učitelek nachystaly školní tržiště, 
kde si určitě každý návštěvník přišel  
na své. Děkujeme rodičům, kteří 
pomohli s přípravou a prodejem,  
a také všem, kteří si v předvánočním 
shonu udělali čas a přišli podpořit 
naše žáky. 

Děti na startu
Naše škola se v tomto školním roce zapojila do celonárodního projektu všeobecné 
pohybové přípravy dětí mladšího školního věku zaměřeného na rozvoj základní pohy-
bové motoriky, koordinace, obratnosti, rychlosti a síly. Děti se naučí dovednosti, které 
tvoří nezbytný základ pro jakoukoliv pohybovou a sportovní činnost, seznámí se s ak-
tivním životním stylem a získají základ pro celoživotní pozitivní vztah k pohybu, sportu  
a aktivnímu trávení volného času.

Sportovně turistický kroužek 
Sportovně turistický kroužek uskuteční každý měsíc minimálně jednu zajímavou akci. 
V tomto školním roce žáci tradičně navštívili veletrh her a hraček For games 2023, kde 
měli možnost vyzkoušet si nové hry, nechat se vyfotografovat se známými herními 
postavami, vyzkoušet jízdu zručnosti nebo si například prohlédnout sanitku. Druhou 
akcí byla návštěva laser game arény v Kladně. Na závěr roku vyrazili na veřejné 
vánoční bruslení do Kladna.
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RNDr. Jiří Martínek, Ph.D.RNDr. Jiří Martínek, Ph.D.  
alias Doktor Vševěd
“Jednou jsme si vyrazili na hospodský kvíz...”

Jiří Martínek (*9. dubna 1976, Praha) 
je český historik, geograf, kartograf, 
vysokoškolský pedagog, fotograf, 
popularizátor věd a od roku 2021 také 
expert (tzv. lovec) v soutěžním pořadu Na 
lovu. 
Do Brandýsku zavítal 21. listopadu 2023 
na besedu, kterou pořádal Klub aktivních 
seniorů Brandýsek. „Doktora Vševěda” 
vyzpovídala předsedkyně spolku Lenka 
Korček. Foto: Michaela Fridrichová.

JAK SE TVŮRCI POŘADU O VAŠICH 
ZNALOSTECH DOZVĚDĚLI? 

Dostal jsem z Novy mail, jestli nechci 
spolupracovat na nové vědomostní 
soutěži. Právě jsem byl na dovolené, 
tak jsem odpověděl, že se o tom později 
můžeme pobavit. Holky z produkce to 
naštěstí nevzdaly a zavolaly znova. 
Tak jsem šel na konkurz. Dělal jsem 
vědomostní testy, pak kamerovou 
zkoušku. Před rokem, přesně 7. dubna, 
dodnes si to datum pamatuju, jsem  
v telefonu slyšel: Tak my vás tedy bereme.

ALE KDO DAL NA VÁS TIP?

Několikrát jsem se to pokoušel zjistit, ale 
slečna, která mě našla, tvrdí, že všechno
zjistila na internetu. Někteří z kolegů lovců 
vědí, kdo je doporučil. Já jsem se asi tak
nějak vylíhnul.

DISPONUJETE TÍM, ČEMU SE ŘÍKÁ 
FOTOGRAFICKÁ PAMĚT?

Ne. Spíš si dovedu věci utřídit, seřadit a 
dát do souvislostí. Když mi teď řeknete 
pět položek, které mám nakoupit, tři 
zapomenu. Když se podívám na nějaký 
obrázek a mám si zapamatovat co nejvíc 
z toho, co na něm je, pamatuju si tak 
polovinu.

U JAKÝCH TYPŮ OTÁZEK HROZÍ, ŽE 
VÁŠ ŠIROKÝ PŘEHLED NESTAČÍ? 

Nejsem si jistý v technických věcech. 

Řidičák mám z leknutí a auta 
rozlišuju jen podle toho, jestli 
je modré nebo červené. Slabší 
jsem i v medicíně. A mám 
problém s jazyky. Umím slušně 
rusky, jakžtakž anglicky. 
Na konferenci něco v angličtině 
odříkám, ale při diskusi je to 
těžší. Obdivuju ty, kteří se 
domluví čtyřmi pěti jazyky.

POPOVÍDEJTE, PROSÍM,  
O SVÉ PRÁCI. ČÍM PŘESNĚ 
SE ZABÝVÁTE? 

Moje obory jsou historie 
a zeměpis. Měl jsem je 
jako učitelské studium, ale  

na střední škole jsem vyučoval jen v rámci 
povinné praxe. Pak jsem šel na doktorát  
ze zeměpisu s tím, že napíšu dějiny tohoto 
oboru. Napsal jsem je, vyšly. Poté jsem 
si dodělal doktorát z historie. Chytly mě 
lidské osudy.

NEHLOUPNEME DÍKY TOMU, ŽE SE 
DÁ VŠECHNO NAJÍT NA INTERNETU? 
VIDÍTE V NĚM VÍC DOBRÉHO, NEBO 
ZLÉHO?

Teď mě živí sepisování nebožtíků pro 
projekt Biografický slovník českých zemí. 
Dělám na něm už šestnáct let. Když 
dohledávám údaje k osobnostem, bez 
internetu se neobejdu. Hledám narození, 
souvislosti, příbuzenstvo, životní osudy 
a podobně. Kdysi taková práce trvala 
déle, víc se muselo chodit do archivu. Tak 
velký projekt bychom v počtu, v jakém ho 
děláme, dělat nemohli. Nemyslím si, že 
bychom z něj hloupli, hloupneme z jiných 
věcí. Dřív se lidé snažili, aby je bylo vidět 
třeba v kavárně, dneska chtějí být vidět na 
Instagramu. On v tom není až tak velký 
rozdíl.

JAKÝ JE VZTAH MEZI VÁMI, KTEŘÍ  
V SOUTĚŽI HRAJETE ROLI LOVCŮ?

Rozumíme si. Opravdu jsme si lidsky sedli, 
i když jsme se předtím vůbec neznali. 
Občas si společně vyrazíme do hospody.

TO BYCH RÁDA VIDĚLA, JAK PROBÍHÁ 
VAŠE POSEZENÍ V HOSPODĚ. 
NEPOUČUJETE SE NAVZÁJEM, 
NESNAŽÍTE SE JEDEN PŘED DRUHÝM 
PONĚKUD VYNIKNOUT?

Jednou jsme si vyrazili na hospodský 
kvíz... 

MOMENT, MYSLÍTE TU ROZŠÍŘENOU 
ZÁBAVU, KDY SE V HOSPODĚ 
SOUTĚŽÍ VE ZNALOSTECH?

Ano. Přišli jsme jako takový nenápadný 
tým. Prostě jsme vyrazili my čtyři lovci a 
producentka. Byli jsme zvědaví, jak budou 
ostatní reagovat. Byli slušní, celou dobu 
se tvářili, že nás neznají. Ale věděli, že 
jsme to my, i když jsme do toho šli pod 
trochu drzým názvem Začátečníci.

ZDRTILI JSTE JE? 

Vyhráli jsme už kolo před koncem, asi tak 
o jedenáct bodů. My spolu i trénujeme. 
Scházíme se přes Google Meet, a když 
nenatáčíme, snažíme se takhle aspoň 
jednou týdně sejít a vymýšlet si otázky 
sami mezi sebou. Je to ovšem o stupeň 
výš než to, co se objevuje v soutěži, 
abychom si drželi formu.

A NA ZÁVĚR TEDY, CHCETE SI 
ZALOVIT U NÁS?

Můžeme to zkusit.

KDY SE ZAHÁJILA TĚŽBA U NÁS  
V DOLE MICHAEL?

A) 1855, B) 1845, C)1865
To tedy netuším, ale u nás říkají, když 
nevíš, řekni b, tak říkám b.
Ale správně bylo a, a tak jsme pana lovce 
ulovili.
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024

Farní charita Slaný
Vinařického 16
274 01 Slaný www.fchslany.cz

číslo účtu:
27401 27401 / 0600

slany@charita.cz

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024
Ve střední Evropě je zvykem žehnání 
domů, při němž se na dveře svěcenou 
křídou píší písmena C✝M✝B✝ a rok, 
v ČR obvykle K✝M✝B✝. Nejsou to 

však počáteční písmena jmen “Tří králů” 
Kašpar, Melichar, Baltazar, jak se lidově 

traduje, nýbrž zkratka latinského 
Christus mansionem benedicat, tj. 

Kristus požehnej tomuto domu, a za 
písmeny nejsou pluska, ale symbol 

kříže.

FARNÍ
CHARITA
SLANÝ

Ve střední Evropě je zvykem žehnání 
domů, při němž se na dveře svěcenou 
křídou píší písmena C+M+B+ a rok,  
v ČR obvykle K+M+B+. Nejsou to však 
počáteční písmena jmen “Tří králů” 

Kašpar, Melichar, Baltazar, jak se lidově 
traduje, nýbrž zkratka latinského Christus 
mansionem benedicat, tj. Kristus požehnej 
tomuto domu, a za písmeny nejsou pluska, 
ale symbol kříže. 

Brandýsek se do této sbírky zapojil. 
Přispět lze do kasičky koledníkům, 
na www.trikralovasbirka.cz nebo  
bankovním převodem na účet Charity 
ČR 66008822/0800 VS777911934.

Brandýsek Olšany z.s.
Sportovní promítání

Šest fotbalových zápasů Sparty a Slavie v Evropské lize, tři sportovní večery 
v našem Kině a více než 100 návštěvníků. To je výsledek projektu Sportovní 
promítání, který náš spolek ve spoluráci se sportovní komisí obce Brandýsek 
pořádal během listopadu a prosince loňského roku. Jsme rádi, že se všem 
promítání líbilo, a děkujeme za Vaši účast. 

V roce 2024 bychom rádi uskutečnili další promítání. Jestli ale půjde  
o další fotbalové zápasy, květnové mistrovství světa v ledním hokeji,  
fotbalové EURO nebo všechno, zatím nevíme. Včas Vás ale budeme  
informovat na webu, facebooku či prostřednictvím obce Brandýsek. 

VoBrKo festival 

Přípravy na druhý ročník multižánrového hudebního festivalu 
již několikátý měsíc probíhají. Festival se uskuteční 15. června  
v areálu bývalé vodárny v Brandýsku, vystoupí na něm opět  
7 kapel. Festival jsme se ale rozhodli o dvě hodiny zkrátit, hudební 
produkce tedy bude končit o půlnoci. 

Zároveň jsme rozšířili pořadatelský tým. Máme velikou radost, že 
se do našeho spolku přihlásilo 15 nových členů. 

Děkujeme všem, kteří se doposud rozhodli náš festival podpořit.

PARTNEŘI AKCE:
OBEC BRANDÝSEK, BERNARDKLIMA.cz, Mobilní jeviště s.r.o., 
Cargo Uhy, Obec Cvrčovice, Obec Třebusice, VS PETROL, Studna 
servis, Stěhování a vyklízení, TEN MEDIA s.r.o.

MEDIÁLNÍ PARTNEŘI AKCE:
Vaše KLADNO, RELAX rádio

Brandýsek Olšany z.s.



Tel: 954 227 341

PO:  11:00 - 12:00   13:00 - 18:00 hod.
ÚT:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
ST:  11:00 - 12:00  13:00 - 18:00 hod.
ČT: 08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
PÁ:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.

Obecní úřad Brandýsek

Tel.: 312 283 701 
PO:  07:00 - 11:00  12:00 - 17:00 hod.
ST: 07:00 - 11:00  12:00 - 18:00 hod.

HASIČI Brandýsek 
Tel.: 721 955 381
E-mail: jsdhbrandysek@seznam.cz       

KNIHOVNA BRANDÝSEK/SLOVO REDAKCE

INFORMACE - pošta Brandýsek INFORMACE - obecní úřad

KIZOB - časopis občanů Brandýska a Olšan • občasník | ročník 24 | číslo 1 | vychází 5.1.2024 | další vydání březen 2024
Vydává: obec Brandýsek • Adresa: Slánská 62, 273 41 Brandýsek • IČO: 00234168 • Registrace: MK ČR č.e. E 10346  

• Telefon: 312 283 701 • E-mail: redakce.kizob@seznam.cz • Inzerce: 312 283 701 | info@brandysek.cz 
• Redakční rada: David Korecký, Lucie Nejedlá, Doris Nováková • Šéfredaktor: David Korecký 

• Korektura: Mgr. Kamila Mertlová, David Korecký • Grafika: David Korecký 
• Náklad: 750ks • Neprodejné

TIRÁŽ

 

Jsme v situaci, kdy každý z nás chce být informovaný  
o nejaktuálnějších zprávách z naší obce. Už nějaký čas máme 
možnost používat mobilní aplikaci V OBRAZE, která Vám 
umožňuje dostávat novinky a zprávy z obce přímo do svého 
mobilního telefonu. Aplikace Vás upozorní na nově vložené 
zprávy.Stačí si stáhnout aplikaci podle postupu, který najdete 
na našich obecních stránkách.Mobilní aplikace V OBRAZE je 
pro všechny občany zcela zdarma.

Vážení čtenáři,

radakční rada Vám přeje v roce 2024 hodně štěstí, 
zdraví a úspěchů v pracovním i soukromém životě.  

V tomto roce se můžete těšit na šest vydání naše-
ho obecního zpravodaje. Na záčátku roku 2023 
jsme se rozhodli snížit počet výtisků na jedno vy-
dání o 200 ks a umístit KIZOB na distrubuční místa.  
To vedlo k finanční úspoře. Často ale slýcháme, 
že byste rádi měli KIZOB ve svých schránkách, 
a proto se vracíme k roznosu. Prosíme  
ale o trpělivost, může se stát, že roznos bude probíhat během  
několika dnů. Děkujeme za pochopení. 

KIZOB samozřejmě i nadále naleznete  
v elektronické verzi na webu obce  
Brandýsek. 

Pokračovat budeme i s oznámením  
v aplikaci V Obraze.

Máte tip na zajímavý článek do našeho zpravodaje? Chybí Vám 
v KIZOBu něco konkrétního? Nebo máte jinou připomínku? 
Napište nám ji na email redakce.kizob@seznam.cz. Děkujeme. 

redakční rada KIZOB

Mobilní telefony odevzdávejte do boxů na sběrných místech
Podrobné informace jsou k dispozici   –  na sběrném místě 

–   nebo na  www.odlozmobil.cz

ODEVZDEJ 
vysloužilý 

mobilní telefon 
v knihovně

Pomozte nám zvýšit povědomí o třídění vysloužilého elektrozařízení.

vyhodnocení a předání výher proběhne  v dubnu 2024

NEJÚSPĚŠNĚJŠÍ KNIHOVNA
s největším počtem vybraných mobilních telefonů získá

Vybrané telefony budou odborně rozebrány a recyklovány.

A VYHRAJ 
poukázku na nákup knih 
za2000 Kč

www.odlozmobil.cz www.cervenekontejnery.cz

1. 12.          –1. 4.  20
23

20
24

Za každý odevzdaný mobil  se přispěje 10 Kč na dobročinnost.

na nákup knih
na drobné investice
na akce pro veřejnost15 000 Kč 

ww
w.
od
lo
zm
ob
il.
cz

nebo volné vstupenky do památek ve Středočeském kraji


